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Vârstele actorului nu pot fi numărate. Un actor poate avea atâtea vârste câte 
Încap În desaga pe care o poarta În spate. Se Întâmpla uneori să ne trezim dimineaţa 
şi să ne bucuram de ceea ce avem de făcut. Actorii se bucura de vârsta pe care o au 
de purtat pentru Încă o zi. Şi nu o refuză niciodata, altfel ar renunţa. Mă simt ca Într
o peliculă de film care nu se sfârşeşte. Sunt Într-un salon luminos, Înconjurată numai 
de fotografii. Sunt vârstele de care se bucura Întotdeauna Mariana Mihuţ. 

"0 dată cu vârsta, un actor, pe lângă experienţă, mai capătă şi înţelepciunea 
vârstei. Aşa ar fi de dorit: să fim noi mai înţelepţi, mai lucizi, să ştim să ne 
exploatăm într-un fel experienţa acumulată. M-am bucurat din plin de propriile 
vârste. Sunt fericită că în teatru nu am făcut crize de vârstă, aşa cum fac de obi
cei femeile în viaţa particulară. Da, poate că în viaţa particulară am avut şi 
eu asemenea crize, dar pe scenă nu m-am simţit niciodată nedreptăţită. De 
la douăzeci si ceva de ani 
jucam femei. de 40 de ani 
sau fetiţe de 9 ani. De 
pildă, la 50 de ani am 
jucat în acelaşi timp o 
fetită de 6 ani în Victor 
sau copiii la putere de 
Reger, Vitrac şi o femeie 
de 80-90 de ani în Vizita 
bătrânei doamne după 
DOrrenmatt. Mi-a plăcut 
teribil de mult să sar de 
la o vârstă la alta, să mă 
joc. O dată cu vârsta mi 
s-a mai întâmplat ca 
foarte multor femei să 
1m1 schimb nu doar 
prefixul, ci şi dimen
siunile. Şi atunci am avut 
norocul să fiu distribuită 
în roluri care se potriveau 
şi vârstei, şi înfăţişării 
mele de acum." 

Există În teatru un 
parfum. Care aprinde alt
fel lumina i'ntr-un ungher, 
care scârţâie când cobori 
treptele, care Închide În el 
toată viaţa teatrului. Când 
Îl Întrebi pe om de locul lui, 
i se·Juminea.ztl faţa. Pen
tru ca-l cunoaşte ca ni
meni altul. 



"Când am intrat în Teatrul Bulandra (şi doresc mult să-mi închei drumul acolo) 
l-am găsit pe Lucian Pintilie, care m-a adus pentru spectacolul Revizorul. l-am 
găsit pe Liviu Ciulei, Valeriu Moisescu, pe profesorul meu Octavian Cotescu, pe 
Clody Bertola, Fory Etterle, Toma Caragiu, Gina Patrichi, Victor Rebengiuc, 
Petrică Gheorghiu, unul dintre cei mai mari actori ai acestei ţări ... Vă imaginaţi 
cam unde am nimerit eu, în ce loc sfinţit." 

Se sp une că un actor aude cuiul care a căzut pe podea În sală .  Şi 
poate să facă astfel Încât cuiul să nu se mai a udă aşa de tare. Spectatorul 
nu bagă de seamă pentru că Între el şi actor nu există zgomote ci numai 
tăceri. 

"Momentele unice sunt momente în care lumea nu aplaudă, nu râde, nu se 
manifestă zgomotos. Atunci când este o pauză înfiorătoare de nu ţi se mai aude 
nici respiraţia. Mi s-a întâmplat să trăiesc, de pildă, alături de Petrică Gheorghlu 
asemenea clipe. Şi nu o dată, de mai multe ori în spectacolul Micii burghezi. In 
acest moment car� dura 20-30 de minute stăteam cu Petrică de vorbă pe o cana
pea sau tăceam. In jumătatea asta de oră am simţit că sunt născută pentru pro
fesiunea mea. Evident că era meritul partenerului, al regizorului şi aşa mai 
departe. Dar, vedeţi ... pe vremea mea chiar aveai cu cine juca. Acum număr pe 
degete partenerii pe care îi doresc din suflet. Sigur că există un Horaţiu Mălăele, 
un Cornel Scripcaru, o Andreea Bibiri şi alţi colegi tineri. Dar sunt mult mai puţini 
decât atunci." 

Un rol mare, mic, cum o fi el, este fragil şi pretios ca un bulgăre de zăpadă 
pentru un actor. Când nu a putut juca, cineva spunea că şi-a luat rolul În serios, 
1-a băgat În buzunar şi a fugit cu el acasă. 

"Dacă spectacolul este foarte bun, ajung acasă ca o lămâie stoarsă. 
Dacă nu mi-a ieşit bine, sunt un pachet de nervi şi nu pot să adorm. De fapt, 
îmi iubesc foarte mult profesia. Asta este . .. Mă tulbură un spectacol foarte 
bun. Mă tulbură repetiţiile cu mari regizori, când îmi ies scene grele. Nişte 
repetiţii bune cu un regizor ca Yura, sau Sanda Manu, Pintilie, Cătălina sunt 
răsplata mea. Şi asta mă tulbură cu adevărat. Simt că nu am greşit când mi
am ales profesia. Când un regizor îmi spune că este mulţumit de mine şi că 
eu exprim ideile lui, înfloresc ca o «varză».  Dar atunci îmi dau drumul cu ade
vărat. Dumnezeu mă ajută să gândesc şi să creez. Energia mea vine din tot 
ceea se întâmplă în jurul meu, din bune şi din rele, dar mai ales din bune. 
Cred că mă încarcă foarte tare prietenia, dragostea, afecţiunea şi preţuirea 
celor din jur. " 
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Despre sansă omul spune multe lucruri. În general, are sentimentul că i s-a 

dat. O simte şi crede În ea. Când se Îf)tampla ceva, se gândeşte un pic şi la şansa. 
Şi asta nu poate decât sa-I bucure. Jntâ.lnirea mea cu Irina Petrescu a stat tot În 
lumina unei mici şanse. Or, asa imi place mie sa cred. Călătoria departe de casa 
pe care urma sa o faca În mai putin de câteva ore ne-a adus pentru o vreme În 
cabina Teatrului Bu/andra. A ceeaşi unde, Într-o seara cu spectacolul Thomas 
Becket, ca o simpla Întâlnire, am zarit-o lângă becurile aprinse de la oglindă pe 
Irina Petrescu. 


